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Het regent besmettingen op middelbare scholen; 
Is een verlengde kerstvakantie dé oplossing? 
Rectoren reageren: ’De rek is eruit’ 

 
Middelbare scholieren hoeven onderling geen afstand te houden. Het mondkapje hebben ze meestal 
bij zich, maar ze dragen het lang niet altijd correct. 
© Ilustratie Frank Muntjewerf 
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Hij had de afgelopen maanden te dealen met tientallen besmettingen, 
zowel onder leerlingen als onder leerkrachten. Half oktober leek de boel 
zo onbeheersbaar dat hij besloot de herfstvakantie met twee weken te 
verlengen. Dat wil zeggen; twee weken de school dicht en helemaal over 
te gaan op online onderwijs. Een zwaar besluit met een goede uitkomst, 
meldt Keest Versteeg (rector Griftland College Soest) verheugd. „Deze 
week zijn twee leerlingen en een docent positief getest. Tja, als je ziet 
waar wij vandaan komen, dan ben ik daar heel blij mee. Het lijkt erop 
dat onze ingreep heeft gewerkt. Voor nu.” 

Dus als je hem vraagt: moet die kerstvakantie nou worden verlengd, dan hoeft 
hij over een antwoord niet lang na te denken. „Bij ons heeft die harde reset 
gewerkt. De brand is geblust. Natuurlijk weet ik niet zeker of het daar aan heeft 
gelegen. Maar we weten niets zeker. Dat is zo lastig in deze crisis. We moeten de 
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hele tijd beslissingen nemen terwijl we niet weten wat het teweeg zal brengen. 
Ik zou het wel fijn vinden als anderen nou eens de kastanjes uit het vuur zouden 
halen”, lacht hij. 

(Tekst gaat door onder de foto) 

 
Kees Versteeg, rector Giftland College Soest. 
© Archieffoto studio kastermans/ben den ouden 

Rector Versteeg. Hij heeft al sinds het uitbreken van de crisis het dubieuze 
voorrecht om voorop te lopen. Zo was hij de eerste rector in Nederland die in het 
vroege voorjaar besloot de deuren van de school te sluiten, nog voordat de 
overheid zover was. Hij voerde rigoureus het afstandsonderwijs in, net als de 
mondkapjesplicht. Ook zette hij een temperatuurmeter neer bij de entree van de 
school. 

Die lange pauze, aansluitend op de herfstvakantie, heeft Versteeg met zijn team 
gebruikt om het zogenaamde ’hybride onderwijs’ verder vorm te geven. Dit 
betekent: de helft van de dag online vanuit huis les, de andere helft van de dag 
op school. „Voordeel is dat we iedere dag, álle leerlingen zien. Nadeel is dat ze 
lange dagen draaien. Dat geldt overigens ook voor de docenten. En de vraag is 
wel hoe lang we dit met z’n allen gaan volhouden.” 

Sowieso vindt hij dat er maar van wordt uitgegaan dat leerkrachten voor die klas 
blijven staan, dit werk blijven doen. „Ik vind het fantastisch, maar niet 
vanzelfsprekend. Er wordt zo ontzettend veel van docenten gevraagd. En de een 
kan beter met de situatie omgaan dan de ander. Maar de rek is er uit, ook bij de 
leerlingen overigens. Dat zie ik heel duidelijk.” 
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Niet alleen het zware rooster eist z’n tol, legt hij uit. Ook het feit dat er nog 
zoveel onzekerheden zijn. „Neem de eindexamens. Gaan die door? Worden ze 
over een langere periode uitgesmeerd? We weten het niet. En dat sneltesten 
waar minister Slob het over heeft. Ik wil niet te negatief zijn, maar laat ik het zo 
zeggen: ik ben heel benieuwd hoe hij dat gaat organiseren.” 

Gerlof Boersma, Erfgooiers College Huizen: ’De jolijt is verdwenen uit de 
lerarenkamer’ 

„Hou die scholen alsjeblieft open.” Dat zegt Gerlof Boersma, rector van het 
Erfgooiers College in Huizen. „We hebben tijdens de eerste golf gezien hoe 
gigantisch de impact is als je de scholen sluit. De achterstanden die leerlingen op 
lopen - of beter gezegd: de verschillen die tussen leerlingen ontstaan – is enorm. 
Het inlopen daarvan vraagt ontzettend veel van docenten.” 

(Tekst gaat door onder de foto) 

 
Gerlof Boersma, rector Erfgooiers College Huizen. 
© Eigen foto 
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Volgens Boersma valt het met het aantal besmettingen op zijn school mee. 
„Sinds de zomervakantie zitten we in totaal op 25 leerlingen en 4 leerkrachten. 
Dus dat is te overzien, al loopt het de laatste weken op. Dat baart me zorgen. 
Ons beleid is: bij klachten – hoe gering ook – blijf thuis en laat je testen! En daar 
wordt goed gehoor aan gegeven. Wij hebben ervoor gekozen om alle lessen te 
streamen. Dit is nu een groot voordeel. Leerlingen hoeven dus geen lessen te 
missen. Andersom geldt dat ook. Een leerkracht die met geringe klachten thuis 
zit, of wacht op een testuitslag, kan gewoon vanuit huis lesgeven.” 

De school compleet dichtgooien is tot nu toe niet aan de orde geweest. „Gericht 
ingrijpen bij een vermoeden van een kleine brandhaard vind ik geen probleem. 
Denk aan een klas waarin vier kinderen besmet zijn. Die klas stuur je dan een 
week naar huis; twee weekenden erbij, dan zit je precies aan de 
quarantaineperiode van tien dagen.” 

Hoe goed Boersma de school ook draaiende weet te houden, pittig is het wel. 
„De school is honderd procent in bedrijf. Ik heb veel bewondering voor het team. 
„Angst zie ik niet onder de collega’s. Maar de jolijt is wel een beetje verdwenen 
uit de lerarenkamer. Docenten blijven vaak in hun klas. De gezelligheid, het 
onderlinge contact is veel minder geworden.” 

Robert van der Sijde, Comenius College Hilversum. ’Drie weken geen 
school? Dat is wel erg lang!’ 

Hij heeft net enkele spannende dagen achter de rug; vier collega’s besmet, die 
allen aanwezig waren bij dezelfde vergadering „Maar het lijkt nu binnen dat 
kringetje te blijven. Dus dat is een opluchting”, zegt Robert van der Sijde, rector 
van het Comenius College in Hilversum. Hij vindt eigenlijk dat het wel meevalt 
met het aantal besmettingen op zijn school. „Sinds de zomer hebben we 34 
besmette leerlingen gehad. In oktober zagen we echt een piek. Maar juist deze 
maand november is het rustiger geweest. Ik schat dat we op zo’n twee leerlingen 
per week zitten.” 

Met de digitale slag die de school heeft gemaakt is Van der Sijde heel blij: „We 
hebben het veel beter op orde dan tijdens de eerste golf, zijn een stuk 
weerbaarder geworden. Alle lessen zijn online te volgen. We zetten sowieso vol 
in op online. Denk aan oudergesprekken en presentaties van de 
profielwerkstukken.” 

Of de geldende maatregelen - afstand houden tot docenten, mondkapjes dragen, 
hygiëne - moeten worden uitgebreid, en terug naar het niveau van voor de 
zomervakantie, weet hij niet. „Het zou een tussenvorm kunnen zijn. Kijk, als 
elders in het land blijkt dat het gewoon niet te doen is met het stijgend aantal 
besmettingen onder leerlingen, dan zullen we misschien moeten sluiten. Maar 
drie weken is wel erg lang. Zoals het bij ons gaat is dat niet nodig, en hoop ik 
dat het niet zover komt. De leerlingen moeten al zoveel missen; hun sport, de 
evenementen. Op school speelt zich nu hun hele sociale leven af. Ook dat is een 
belangrijk onderdeel van het onderwijs. Na de herfstvakantie hebben we de 
klassen 5 havo en 6 vwo een week langer thuis gehouden. In die groepen 
hadden we meerdere besmettingen. Die leerlingen waren na twee weken thuis zó 
blij dat ze weer naar school konden.” 
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(Tekst gaat door onder de foto) 

 
Robert van der Sijde, rector Comenius College Hilversum. 
© Archieffoto studio kastermans/ben den ouden 

Eric van ’t Zelfde, College De Brink Laren: ’Verleng die kerstvakantie, voor 
rust en gezondheid van mijn docenten!’ 

De kerstvakantie moet niet met één maar met twee weken worden verlengd. En 
wel zo snel mogelijk. Dat is de stellige overtuiging van Eric van ’t Zelfde, 
directeur van College De Brink in Laren. „Mijn docenten zijn moe. Logisch als je 
ziet wat een bergen werk zij hebben verzet. Natuurlijk zullen leerlingen 
achterstanden oplopen. Maar dat is niet anders. De praktijkexamens zijn al 
geschrapt. We zullen in deze situatie moeten berusten, we zullen hier samen 
doorheen moeten komen. Ik denk trouwens dat het voor leerlingen ook goed is 
om even rust te hebben, even op adem te komen. Maar ik sta vooral voor de 
veiligheid en gezondheid van mijn docenten. Zij hebben dag in dag uit met die 
dreiging van besmetting te maken.” 

Dan is er ook nog het handhaven van de mondkapjesplicht. „We hebben er 
speciale surveillanten voor aangesteld.” Hij kent de kritiek van ouders op zijn 
beleid. „Er zijn zoveel meningen; we krijgen positieve en negatieve feedback op 
onze aanpak. Ik kan alleen maar zeggen dat we hier keihard vechten, er alles 
aan doen om dit virus buiten de deur te houden. Voor alle lokalen hebben we 
CO2-meters aangeschaft, extra ramen laten installeren. Het is hier soms dertien 
graden binnen. En toch hebben we nu een clusterbesmetting.” 

Hij vertelt over de ’rigoureuze beslissing’ die hij donderdag moest nemen nadat 
er in een week meerdere leerlingen besmet bleken. Twee vakroutes (zorg & 
welzijn, en bouwen, wonen & interieur) - goed voor 65 leerlingen – zitten sinds 
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vrijdag thuis. „We zijn heel lang gevrijwaard gebleven. Misschien was het geluk. 
Ik weet het niet. Maar nu regent het besmettingen. Ook twee docenten zitten 
met covid thuis. We zullen zo snel mogelijk het online lesgeven verder 
uitbouwen.” 

(Tekst gaat door onder de foto) 

 
Eric van ’t Zelfde, directeur College De Brink, Laren. 
© Archieffoto studio kastermans/leon dakkus 

Jan Adels, rector van het Willem de Zwijger College in Bussum: ’Een 
schooljaar met lage slagingspercentages dreigt’ 

Het Willem de Zwijger College heeft niet gewacht met de mondkapjesplicht tot 1 
december. Al een paar weken geleden besloot de Bussumse school het zelf 
verplicht te stellen. „En dat is zonder veel gemopper gegaan”, zegt rector Jan 
Adels. „Natuurlijk moeten we leerlingen er nog wel eens op wijzen, maar in 
vergelijking met twee maanden geleden, wordt het mondkapje echt goed 
gedragen.” Om leerlingen hierin ook alert te houden, zijn oud-leerlingen 
aangetrokken om te ’controleren’ in de gangen en bij de ingang van de school. 

(Tekst gaat door onder de foto) 
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Jan Adels, rector Willem de Zwijger College, Bussum 
© Foto Wim Egas 

Het heeft echter niet verhinderd dat het aantal besmettingen ook op het Willem 
weer toeneemt. Adels heeft onlangs twee keer een klas naar huis moeten sturen, 
waarin meerdere leerlingen besmet waren. „We hadden een piekje voor de 
herfstvakantie, waardoor we de school drie dagen eerder hebben gesloten. 
Daarna ging het terug naar nul en nu loopt het toch weer op. Gelukkig is het 
online lesgeven inmiddels een automatisme geworden.” 

Toch is hij geen voorstander van het idee van het Outbreak Management Team 
om de kerstvakantie met een week te verlengen. „Het belang van de leerlingen 
en hun ontwikkeling staat voor ons voorop. Dat geldt helemaal voor de 
examenleerlingen. Afgelopen schooljaar hadden we de unieke situatie dat het 
slagingspercentage vrijwel overal 100 procent was. Nu dreigt een schooljaar met 
lage slagingspercentages. We hebben eerder dit jaar natuurlijk een tijd geen 
fysiek onderwijs kunnen geven en de situatie is nog steeds niet normaal. In dat 
opzicht hoop ik echt dat we het onderwijs zoveel mogelijk openhouden.” 
 


